

Welcome Baltic Championship of Hairdressers and Beauty Professionals, where the artistry of hairdressing and beauty is celebrated on a Baltic scale. A clear understanding of the conditions will not only help you complete your competition work in accordance with the competition standards, but will also allow you to reach your full potential. Remember, preparation is the key to success. You are taking another step towards a memorable and rewarding experience in the world of hairdressing. We wish you good luck and look forward to seeing your creativity and talent.

Competition rules:

Participants must register by filling out an application form on the website www.hairstylingfestival.com. Registration can also be carried out by a national association, in which case participants receive a 20% discount on the participation fee for the selected categories if they are members of that association. After registration, the organizer will send each national association a complete list of participants registered from that country, in Baltic Championship of Hairdressers and Beauty Professionals.

The annual championship takes place as part of the BALTIC BEAUTY exhibition in Riga, Latvia, at 8 Kapala.

Contestants who have submitted an application must register at the accreditation stand near Gate 5 (to the right of the central entrance) at the exhibition complex starting at 10 a.m., receive 3-day passes for themselves, their assistants, and models, as well as the competition schedule, and view the location of the competition area, dressing rooms, and hair washing stations. Accreditation can also be obtained on the day of the competition, but no later than 40 minutes before the start. On the day of the competition, dressing rooms and hair washing stations are available from 10:00 a.m. Twenty minutes before the start, participants register at the competition venue and, according to the electronic draw, receive their envelope with the number of their competition workstation. The Juniors subgroup consists of novice hairdressers, aged 16 to 23, not including their 24th

birthday. The Seniors subgroup consists of contestants aged 24 and older. The Juniors and Seniors subgroups are evaluated separately. Each participant is provided with one power outlet (max. 2000 W). The use of multiple adapters is not permitted. Participants must check the voltage in the host country (220 W) before the competition. There is a special area for washing hair in the competition hall, equipped with sinks. Competitors must bring their own shampoo, conditioner, and towel. There are no individual electrical outlets or mirrors in the dressing rooms. Tools or other items may not be left on the table after the competition. In some competitions, hair extensions may be used to add volume, length, or contrasting color, which must be done in advance.

The judging panel for each competition consists of at least three members. Each participating in a country's association may nominate one member of the judging panel for each category, whose evaluation of participants from his or her country is replaced by an average score. In order to ensure fair competition, judges are not allowed to evaluate nominations in which anyone works with a member of the jury (barbershop, salon, hairdresser) participates.

Failure to comply with the competition rules will result in penalties imposed in accordance with the current penalty points table. Participants will be informed of their penalty points through the results list. Participants may be disqualified if they change their assigned mirror numbers with other participants.

The title of Baltic Champion is awarded in individual and team competitions in each category. Based on the results of the competition, a team is automatically selected, with the top 5 participants from each country forming the national team in each category in the Senior and Junior subgroups. The Baltic Team Cup is awarded to the presidents of the countries' organizations. The Baltic Cup belongs to the national organization of the winning country. The five team members will receive individual team medals.

The first places in the individual standings in each category receive the Baltic Cup and the title of Baltic Champion, the 2nd and 3rd places receive medals, and the 4th

to 7th place are considered finalists and receive a diploma indicating their place.

Each registered participant also receives an electronic diploma of participation.

All registered national coaches and jury members will receive a Certificate of Recognition. The coach whose team wins the Baltic Team Championship in their category will receive the "Baltic Best Coach Cup." Registered coaches of their national teams or individual participants will join on stage in case of victory for the award ceremony.

Participants may compete either for their country of residence or for their country of origin – this is indicated in the application form. By signing the application form, participants automatically agree that their creative works presented on the head of a model or mannequin in the competition arena, as well as photographs taken after evaluation by the jury and presented in online competitions, become the property and copyright of the organizer.

The host country/company organizing the exhibition shall not be liable for any damages. The organizer reserves the right to cancel or postpone any competition at its discretion. If the organizer cancels the competition, it will refund the registration fee. Participants who cancel their participation after the deadline are late for registration, or are late for the start of their competition category will lose their right to participate in that category, along with their competition fee.

Participants are responsible for finding their own models for the competition. Models are not allowed to assist participants in creating hairstyles (e.g., drying hair, touching hair, etc.). During the jury's walk-through, models must sit or stand facing the mirror, and mannequins must be secured on stands facing the mirror. Model/mannequin dress code: no signs, logos, designer names, glasses, or cigarettes are allowed.

Men's clothing must be masculine in appearance. Full-body mannequins are prohibited. Participants may use mannequin heads from any manufacturer. The model or mannequin head is placed at the competition venue with the mirror number according to the draw. At the end of the jury's work, the model parades on the catwalk, demonstrating the created image. To show the competition work on the

mannequin head, the participant brings it to the stage. Participants may bring their own musical accompaniment on a compact disc (CD) or USB drive, indicating the authors and performers. If no music is provided, the fashion show will be accompanied by music selected by the organizer.

If fewer than three participants are registered for the competition, contestants are invited to participate in other competition categories, or they may participate in HAIR RING, but without being evaluated by the jury, and receive a certificate of participation in the competition (without being awarded a place).

Organizing committees of the Baltic Championship of Hairdressers and Beauty Professionals

Latvia: Latvian Association of Hairdressers and Cosmetologists:

jevsejeva@skaistum.lv, tel. +371 29217560

Lithuania: Association of Hairdressers and Beauty Specialists, info@kigsa.lt, tel.

+370 68729463

Estonia: Association of Independent Stylists, stilistid@gmail.com, tel. +372 5107510,

+372 5072809

Добро пожаловать на Baltic Championship of Hairdressers and Beauty

Professionals, где мастерство парикмахерского искусства и красоты чествуется в Балтийском масштабе. Четкое понимание условий не только поможет вам выполнить свою конкурсную работу в соответствии со стандартами конкурса, но и позволит вам максимально раскрыть свой потенциал. Помните, подготовка — ключ к успеху, вы делаете очередной шаг к запоминающемуся и полноценному опыту в мире парикмахерского искусства. Желаем вам удачи и с нетерпением ждем возможности увидеть вашу креативность и талант.

Регламент соревнований:

Участник должен зарегистрироваться, заполнив заявку на участие на сайте www.hairstylingfestival.com.

Регистрацию может провести и национальная ассоциация, при этом участник получает 20 % скидку на оплату участия в выбранных номинациях, если он является её членом. После регистрации организатор отправит каждой национальной ассоциации страны

полный список участников заявленных от этой страны в Baltic Championship of Hairdressers and Beauty Professionals.

Ежегодный чемпионат проходит в рамках выставки BALTIC BEAUTY в Латвии, Рига, Кипсалас 8

Участник конкурса подавший заявку должен зарегистрироваться на стенде аккредитации около 5 ворот (правее центрального входа) в выставочном комплексе начиная с 10 час, получить 3х дневные пропуска для себя, ассистента и модели,

расписание конкурсных номинаций, посмотреть расположение конкурсной площадки, гримерных и моек для мытья волос. Аккредитацию можно пройти и в день выступления, но не позднее 40 минут до начала старта. В день выступления гримерные и мойки доступны с 10.00. Участник за 20 минут до начала старта регистрируется на конкурсной площадке и согласно электронной жеребьевки получают свой конверт с номером конкурсного рабочего места. Подгруппа Juniors – это начинающие парикмахеры, минимум 16 лет, максимум 23 года, не считая дня 24-го дня рождения. Подгруппа Seniors - это участники конкурса с 24 лет. Подгруппы Juniors и Seniors оцениваются отдельно. На площадке для соревнований каждому участнику предоставляется одна розетка (макс. 2000 Вт). Использование нескольких адаптеров не допускается. Участники должны проверить напряжение в стране-организатора (220 Вт) перед соревнованиями. В зале соревнований есть специальная зона для мытья головы, оборудованная раковинами.

Конкурсанты должны иметь при себе шампунь, бальзам и полотенце. В гримерных нет индивидуальных электрических розеток и зеркал. Инструменты или другие предметы нельзя оставлять на столе после соревнований. В некоторых конкурсах, могут быть использованы для добавления объема, длины или контрастного цвета наращивание волос, которое производится заранее

Судейская комиссия в каждом конкурсе – не менее 3-х членов жюри. Ассоциация каждой страны участницы может заявить своего одного члена жюри по каждой категории, оценка которого к участникам его страны заменяется средним балом. В целях обеспечения добросовестной конкуренции судьям не разрешается оценивать номинации, в которых принимает участие кто-либо работающий вместе с членом Жюри (barbershop, салон, парикмахерская).

Несоблюдение правил соревнований повлечет за собой штрафные санкции, налагаемые, в соответствии с действующей таблицей штрафных очков. Участники будут проинформированы о своих штрафных очках через список результатов. Участники могут быть дисквалифицированы

при изменении назначенных номеров зеркал с другими участниками.

Титул Чемпиона Балтии присуждается в индивидуальном и командном зачете по каждой категории. По результатам конкурса производится автоматический выбор команды, лучшие 5 участников от страны сформируют национальную сборную по каждой категории в подгруппах Senior, Junior. Командный кубок Балтии вручается президентам организаций стран. Кубок Балтии принадлежит национальной организации страны-победителя. Пять членов команды получают индивидуальные командные медали.

Первые места в индивидуальном зачете в каждой категории получают кубок Балтии и титул Чемпиона Балтии, 2 и 3 места получают медали, с 4 по 7 места считаются финалистами и получают диплом с указанием места. Каждый заявленный участник получает также электронный диплом участия.

Все зарегистрированные национальные тренеры и члены жюри получают Диплом признания. Тренера, чья команда победит в командном чемпионате Балтии в своей категории, получают «Кубок лучшего тренера Балтии». Заявленные тренеры своих национальных сборных или индивидуальных участников присоединяются на сцене в случае победы для награждения. Участники могут соревноваться либо за страну своего проживания, либо за страну своего происхождения – это указывается в заявке. Подписывая заявку на участие, участники автоматически соглашаются с тем, что их творческие работы, представленные на голове модели или манекена на арене соревнований, а также фотографии сделанные после оценки жюри и представленные в онлайн-конкурсах, становятся собственностью и объектом авторского права организатора.

Принимающая страна/компания-организатор выставки не несет ответственности за какойлибо ущерб. Организатор оставляет за собой право отменить или перенести любое соревнование по своему усмотрению. Если организатор отменяет соревнование, он возместит регистрационный взнос. Участники, которые отменят участие после крайнего срока, опоздают на регистрацию или на начало старта своей конкурсной номинации теряют право на участие в данной номинации вместе с конкурсным взносом.

Модели для конкурса участники ищут сами. Моделям не разрешается помогать участникам соревнований в создании причесок (например, сушить волосы, дотрагиваться до волос и т.д.).

Во время прохода членов жюри модели должны сидеть или стоять лицом к зеркалу, манекены должны быть закреплены на штативах лицом к зеркалу. Дресс-код модели/манекена: не допускаются никакие знаки, логотипы, имена дизайнеров, очки или сигареты. Одежда мужчин должна иметь мужской вид. Манекены с полным телом запрещены. Участники могут использовать головы манекенов любого производителя. Модель или манекен – головка располагается на конкурсном месте с номером зеркала согласно жеребьёвке. По окончании работы членов жюри, модели дефилирует на подиуме, демонстрируя созданный образ. Для показа конкурсной работы на манекен- головке участник выносит её на сцену. Участник может привезти своё музыкальное сопровождение на компакт-диске (CD) или USB накопитель, с указанием авторов и исполнителей. Если не предоставлена своя музыка, то дефиле идет под музыку, выбранную организатором.

Если на конкурс заявлено менее 3 участников, конкурсантам предлагается участвовать в других конкурсных номинациях, либо они выходят на HAIR RING, но без оценки жюри и получают диплом об участии в конкурсе (без присуждения места).

Оргкомитеты Baltic Championship of Hairdressers and Beauty Professionals

Латвия: Latvijas frizieru un kosmetologu asociacija: jevsejeva@skaistum.lv, тел. +371 29217560

Литва: Kirpėjų ir grožio specialistų asociacijos, info@kigsa.lt . +370 68729463

Эстония: Sõltumatute stilistide ühendus, stilistid@gmail.com, + 372 5107510, + 372 5072809